
RADIONICA 

Unapređivanje gospodarenja 
smeđim medvjedom 

Uprava za lovstvo MRRŠVG-a i Povjerenstvo za izradu Plana gospodarenja smeđim medvjedom u RH organizirali su ra
dionicu na koju su pozvani svi lovoovlaštenici s odobrenom kvotom odstrela medvjeda u 2010. godini. 

R adionica j e održana u pro
storijama Nacionalnog par
ka Risnjak u Crnome lugu 

30. lipnja 2010. godine. Cilj ra
dionice je bilo poboljšanje komu
nikacije između Povjerenstva i lo-
voovlaštenika te unapređivanje 
gospodarenja smeđim medvje
dom. Slična j e radionica održana 
u rujnu 2009. godine u Senju, a 
prijedlozi lovovlaštenika za po
boljšanje gospodarenja medvje
dom izneseni na toj radionici 
uvršteni su u Akcijski plan za 
2010. godinu. 

Dosadašnji rezultati 
Nakon uvodnog govora i poz

drava Davora Zeca, načelnika 
Uprave za lovstvo i predsjednika 
Povjerenstva, predstavljeni su re
zultati dosadašnjeg gospodarenja 
smeđim medvjedom koje se od 
2005. godine provodi temeljeni 
Plana gospodarenja. Zrinko 
Jakšić iz Uprave za lovstvo prika
zao j e analizu odstrela medvjeda 
u posljednjih 5 godina te iz
vršenje odstrelne kvote za 2010. 
godinu. Magda Sindičić s Vete
rinarskog fakulteta predstavila j e 
analizu mortaliteta medvjeda po 
dobi i spolu te dala prikaz šteta 
koje j e medvjed počinio u Hrvat
skoj od 2004. godine. Prof. Đuro 
Huber s Veterinarskog fakulteta 
u svojoj j e prezentaciji predstavio 
rezultate brojanja medvjeda na 
hranilištu, rezultate analize teških 
metala u tkivima odstrijeljenih 
medvjeda te rezultate usporedbe 
balistike prilikom lova medvjeda 
u Hrvatskoj i Švedskoj. U sklopu 
uvodnog dijela radionice pred
stavljen j e i HUNT projekt kojeg 
Europska komisija financira pu-

Usuglašeno je da odstrel ženki koje vode dvogodišnje 
mladunče tijekom jeseni, kada su mladunci samo povre
meno s majkom i ona se može zateći sama na hranilištu, 
nije protivno članku 52. Zakona o lovstvu koji kaže da je 

zabranjeno loviti i uznemiravati ženku dlakave divljači 
kad je visoko bređa ili dok vodi sitnu mladunčad. 

tem Sedmog okvirnog programa. 
Projekt istražuje utjecaj lova na 
bioraznolikost, a u Hrvatskoj i Slo
veniji medvjed j e ciljna vrsta pa 
su Slaven Reljić i Vesna Kereži s 
Veterinarskog fakulteta predstavili 
aktivnosti koje se provode u sklo
pu projekta i njihov značaj za go
spodarenje medvjedom. 

Tijekom rasprave Povjerenstvo i lovoovlaštenici razgo
varali su o nekoliko tema, među kojima o brojanju na 

hranilištima, mogućim poteškoćama prilikom izvještava
nja o smrtnosti medvjeda (ispunjavanje obrazaca i do

stava uzoraka) te rješavanju pitanja problematičnih 
medvjeda. 

Lovoovlaštenici su zatražili 
produženje roka za izvršenje in-
terventnog odstrela j e r 15 dana 
(koliko rješenja trenutno vrijede) 
često nije dovoljno. Zaključeno 
j e da su štete koje medvjed poči

ni u Hrvatskoj v jerojatno veće od 
onih koje su prijavljene Upravi 
za lovstvo. Zbog sveukupno malo 
šteta (koje uglavnom uzrokuju 
iste, problematične jedinke) i do
brog gospodarenja medvjedom 
javnost i lovovlaštenici imaju po
zitivan stav prema medvjedu te 
su stoga tolerantniji prema šteta
ma i ne prijavljuju ih. Ponovljeno 
j e da su lovovlaštenici koji gospo
dare medvjedom, dužni nadok
naditi štetu koju medvjed počini, 
dok j e na područjima gdje se nji
me lovno ne gospodari (npr. na 
području nacionalnih parkova) 
štetu dužna pokriti javna ustano

va koja upravlja tim područjem. 
Lovovlaštenici su također iznijeli 
poteškoće oko potvrda ovlašte
nih veterinara s kojima se su
sreću prilikom izvoza trofeja. Ra
spravljalo se i o razlozima neiz
vršavanja kvote, mogućim pro
mjenama datuma lovostaje (koji 
su na priječile >g lov« >\ lastet tika već 
izmijenjeni nakon radionice u Se
nju te j e zaključeno daje trenutni 
termin lovostaje zadovoljavajući) 
te financijskom aspektu lova na 
medvjede. Kao i na radionici u 
Senju, izneseni su prijedlozi za 
definiranje minimalnog cjenika 
za trofejni lov medvjeda. No, Da-
v or Zec j e prisutnima razjasnio 
da Povjerenstvo nema ovlasti a 
donošenje takvog cjenika, te da 
j e cilj gospodarenja medvjedom 
održati stabilnu populaciju bez 
sukoba s čovjekom. U tom je smi
slu Povjerenstvu važno izvršenje 
odstrelne kvote, ali ne i financij
ski uvjeti odstrela. Lovoovlašte
nici imaju slobodu sami odlučiti 
o cjeniku trofeja medvjeda. 

Magda Sindičić, 
dr. vel. med. 

32 I LOVAČKI VJESNIK | srpanj /ko lovoz 2010. 


